
considera un corp străin. Când ai această şansă extraordinară, 
tot chinul de pe SCI"lnă dispare. Pe scenă concentrarea e foarte 
mare, nu-ţi poţi J:o ·'te să greşeşti, nu poţi repara, şi aici e o 
întreagă nebunie.-· ... upă ce terminam spectacolul - mă gândesc 
acum la Luna dezmottenlţllor, la Phil Hogan, rolul cel mai 
iubit şi cel mai complex al existenţei mele -, îmi dădeam jos 
burta, spatele, pentru că îmi făcusem un .,ambalaj" care să mă 
. ,rotunjească" până la dimensiunile personajulu i .  Toate erau 
aproape gelatinoase de transpiraţie, eram ud tot. Trebuia să mă 
frec cu tinar ca să-mi dau jos barba. Scoteam de pe mine - la 
propriu !  - personaj u l .  Când mă vedeam în ha inele mele 
modeste, cu gulerul fulgarinului ridicat, şi mă indreptam spre 
casă, eram fericit. Eram descătuşat. Rolul mi-a cerut o mare 
cheltuială de energie, şi mă simţeam mult mai bine în hainele 
mele decât în pielea personajului. in schimb, el mi-a oferit un 
sentiment de deplinătate a existenţei. Am citit undeva că, la un 
moment dat, Kean, marele actor englez, începea să încurce 
replicile cu viaţa. Li se întâmplă acest lucru şi celor mai puţin 
celebri , dar care au responsabil itatea roluri lor pe care l e  
interpretează. De mu lte or i  mă  pomenesc t ră ind, în viaţa 
obişnuită, scene din teatru, şi invers (al doilea caz e mai banal, 
deşi experienţa de viaţă poate fi hotărîtoare pentru un rol). 

Raportul dintre actor şi personaj e foarte complex, de aceea 
au apărut şi atâtea şcoli de teatru. Unii îşi răscolesc toată viaţa, 
dorinţele, frustrările pentru a ajunge la stratul cel mai adânc al 
conştiinţei, el iberând energii pe care poate nu le intuiau. Ce 
operaţie dureroasă pentru un spirit , pentru un om!  Şi totu l ,  
pentru a ajunge la un ton adevărat, la un fel anume de a spune 
un cuvânt. . .  Transferul produs între actor şi personaj e una dintre 
cele mai bizare, mai insolite şi mai crâncene experienţe umane. 
Imaginează-ţi că într-un timp scurt pot juca un rege, un cerşetor, 
un amant şi un încornorat. lei palme şi dai şuturi. Şi toate astea, 
condensate în puţinul care sunt eu. Uneori teatrul îţi oferă şanse 
uluitoare. Nu e de mirare că unii actori o iau razna şi ajung 
infatuaţi sau aleg calea alcoolului ,  ori se satură de această 
muncă nebună, tragică, obsedantă. Teatrul privit din sală e o 
vrajă pl ină de învăţăminte, un miraj care se poate uneo ri 
concretiza în viaţa ulterioară a unui spectator. Privit de pe scenă, 
e o mare durere, un chin, o trudă înfiorătoare. Chiar şi drumul 
până l a  un rol mic, dar care îşi are tâlcul .lui - cum e şoferul de 
taxi din Harvey -, este destul de lung. 

D Nu se poate supravieţui intr-o astfel de lume dectt 
printr-o mare putere de a spera. Care este aceasti 
lumini, ac-sti speranţă pentru dumneavoastrA? 

• Poate că uneori nici nu eşti conştient de lumina unui rol .  
Eu aş f i  găsit lumina şi  într-o viaţă simplă, in mijlocul naturii. Însă 
nu pot să ocolesc sau să nu constat ca atare speranţa care 
există în teatru şi care se iveşte chiar din acest paradox al 
fericirii şi chinului ce însoţesc viaţa scenei. Mi-e ciudă uneori că 
trebuie să mă umilesc pentru ca spectatorul să priceapă ceva. 
Misiunea pe care mi-am asumat-o nu am luat-o ca pe o 
bagatelă. Pentru mine a fost un mod foarte serios şi dramatic de 
existenţă. E o profesiune de credinţă, ce ascunde un fel de 
ritual. Cel mai interesant lucru e să stai in culise, neobservat de 
nimeni, şi să urmăreşti cum se manifestă actorii, cât sunt de 
neliniştiţi, cum îşi caută starea cu care să intre pe scenă. După 
treizeci de ani de teatru, am u n  anume exerciliu al acestei 
nelinişti. Tol aplombul de pe scena vine din siguranţa cu care 

ataci pri m u l  pas şi primul cuvânt. Dacă vorba e cu două 
înţelesuri sau dacă scena are un tâlc al el, observ fizionomia 

spectatorilor, văd cum li se transformă chipul, facies-ul, deci şi 
ceea ce e înăuntru, în spatele ochilor, şi atunci mă inundă o 
bucurie nemaipomenită. Când vezi ce forţă are cuvântul tău, 
trupul tău, îţi spui că aceasta e speranţa, lumina, existentă 
mereu in mintea actorului adevărat, care e un mare truditor, un 
serv. Dacă e închinată scopului de a anima omul, de a-1 întări, de 
a-1 schimba, de a-1 entuziasma, această servitute devine 
speranţa profesiei mele, speranţă care cred că ar trebui să 
lumineze orice altă lucrare spirituală. 

ROXANA 
GUTTMAN: 
"Din speranţele 
noastre se alege 
praful" 

Există actori cu destine fericite, 
care nimeresc de la inceput unde 
trebuie, se Întâlnesc cu cine trebuie şi 
ocupă zona centrală a atenţiei intr-un 
mod firesc, nedând senzaţia că fac 
vreun efort special de autovalorificare. 

ADINA BARDAŞ 

Pentru alţii; efortul de a răzbi, "de a impune evidenţa", cum spune 
Roxana Ionescu Guttman, este la fel de important ca demersul 
artistic propriu-zis. Când o asculţi pe Roxana, e imposibil să nu 
cedezi in faţa forţei cu care işi expune oboseala, să nu te laşi furat 
de farmecul şi vioiciunea "deprimării" ei, şi e greu de spus unde are 
intru totul dreptate şi unde subiectivitatea inerentă covârşeşte 
aprecierea. Dar in teatru nu există un aparat de măsură exact şi 
mărturia Roxanei exprimă momentul de răscruce al acestor fete şi 
băieţi pe care i-am văzut in diferite roluri, ii ştim de undeva şi ii tot 
aşteptăm ca, individual sau in grup, să ocupe primul plan al vieţii 
artistice. Pentru această generaţie, marea schimbare a intervenit 
inainte ca ei să afirme, iar acum diversificarea centrelor de 
autoritate critică, in loc să satisfacă mai multe vanităţi, le 
nemulţumeşte şi pe cele cărora le dă semne de apreciere. Dincolo 
de aspectul biografic, obida Roxanei Guttman este un semn al 
crăpăturii care ameninţă să se lărgească intre cei care fac teatrul şi 
juriile, mai mult sau mai puţin academice, care-i judecă. 

O Spuneai ci al apirut prima oari in public cu corul 
Song. CAţl ani aveai? 

• Vreo 17. Eram in liceu. Până atunci, mai spusesem câte o 
poezie, făcusem balet. Părinţii mei, cărora le datorez foarte mult 
şi fără de care nu ştiu ce m-aş face, au avut grijă să învăţ din 
toate câte puţin, neştiind foarte sigur ce o să devin în viaţă. Au 
considerat că o fetiţă trebuie să ştie puţin balet, puţină vioară, 
puţină gimnastică, aşa că le-am făcut pe toate. Dar la Song 
m-am dus fără să le cer voie, selecţiile erau foarte dure şi Oanţă 
ştia astfel care sunt cei ce vor să facă teatru, muzică şi ne 
canaliza pe dru m u l  respectiv, ajutându-ne - acum îmi dau 
seama- enorm. Prima poezie am spus-o la Petroşani ,  era o sală 
plină de mineri şi Oanţă zice, fără să mă fi anunţat în prealabil, 
cii .,o viitoare mare actrlţO. va spune o poezie". N-avearn nirnic in 
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cap, îmi tremura piciorul drept îngrozitor şi am spus o fabulă pe 
care o visez şi astăzi; am luat aplauze furtunoase şi ţin minte 
feţele negre a le  celor care mă aplaudau . Acomodarea cu 
publicul, plăcerea de a sta în faţa publ icului  la Song le-am 
învăţat şi îi datorez lui Mihalea enorm. Atunci nu conştientizam, 
dar acum îmi dau seama că participarea niea la spectacolele 
muzicale de la TES e posibilă datorită grupului Song. Eu m-am 
trezit că mă pot mişca, pot cânta, pot dansa, aşa . . .  brusc, fără 
vreo pregătire specială. 

D Şi institutul? 
• Institutul a fost cea mai minunată etapă din viaţa mea. Dar 

şi de asta îmi dau seama abia acum. Am avut şansa să fiu la 
clasa lui Dem Rădulescu - după părerea mea, unul dintre marii 
pedagogi ai acestei şcoli. Am învăţat foarte mult de la el, nu în 
primul rând despre comedie, c i  şi despre dramă şi teatrul 
psihologic. Am lucrat şi cu doamna Adriana Popovici, pentru 
care am o recunoştinţă extraordinară, cu doamna Sanda Manu, 
cu domnul Gelu Colceag, şi, astfel, promoţia noastră, în care e 
Puric, Maia Morgenstern, Teodor Corban, s-a dezvoltat foarte 
frumos. Eu am luat foarte în serios şcoala de teatru şi ,  chiar 
dacă n-am încă dreptul să o spun, insist asupra faptului că noi 
eram mult mai serioşi decât sunt cei de astăzi. Lucram imens şi 
îmi foloseşte şi acum forajul produs atunci ,  indiferent dacă 
rezultatele au fost bune sau nu. Şi la fel lucram toţi, aşa că am 
motive să consider că promoţia '85 a fost o promoţie norocoasă. 

:J Şi cu tot norocul ăsta al ajuns la Botofani, unde 
teatrul nu era o instituţie infloritoare fi, pe deasupra, fi 
departe de Bucuretti. 

• Cuiul hărţii, locul de unde se agaţă harta. Dar a fost o 
perioadă nebună, pe care n-o regret. Am plecat acolo împreună 
cu Puric, pe urmă a venit şi Doru Bandol şi, la concurenţă cu 
teatrele bune din zonă - Piatra-Neamţ, laşi -, am rezistat, şi încă 
bine. Eram în top, pentru că aveam un asemenea elan, încât am 
izbutit să facem în trei ani şase spectacole: cu Laurian Oniga, 
care era într-o formă extraordinară, cu Mihai Mălaimare, care 
acolo şi atunci a debutat ca regizor, cu Tereza Barta. Atunci am 
făcut monologul lui Brecht Nevasta evreică, cu care - spre 
surprinderea tuturor, dar şi a mea - am luat Marele premiu la 
Gala recitaluri lor de la Bacău.  A fost o perioadă grea: frig ,  
foame. Actorii vechi ne susţineau şi ne ajutau şi am mai stat pe 
la ei acasă. O dată la trei zile veneam dimineaţa la Bucureşti, 
făceam baie şi plecam seara. Ai mei erau disperaţi. În al treilea 
an, mi-am tăiat părul, care era până la brâu, cu forfecuţa de 
ungh i i ,  pentru că simţeam nevo ia unei schimbări. A fost o 
perioadă extrem de tensionată, pentru că ştiam că trebuie să 
arăt cine sunt. Puteam să rămân la Botoşani şi acum să am o 
vilă pe strada principală, să fiu vedeta oraşului şi directoarea 
teatrulu i .  Dar eu ştiam că ce fac acolo trebuie să fac cu tot 
sufletul şi foarte bine, dar nu pentru ca să rămân acolo.  La 
insistenţele noastre s-au făcut turnee la Bucureşti şi, împreună 
cu Doru Bando l ,  am vândut b i l ete  în C i ş m i g i u  pentru 
spectacolele noastre. Am avut săli pline şi aşa ne-au şi văzut 
oamenii în preajma concursurilor care s-au dat în Bucureşti. 

O Ai un temperament de luptător. Această trăsătură 
te ajută sau te împiedică să trăietti in teatru? 

• în majoritatea cazurilor mă împiedică. Acum trăiesc o stare 
foarte dramatir.ll în legAtură cu Dlbuk. spectacol pe care il 
consider a fi unul dintre cele mai reuşite ale doamnei Clltllllna 

Buzoianu şi unul foarte important, poate cel mai important, in 
ceea ce mă priveşte. După un asemenea rol - pentru care ii 
mulţumesc doamnoi Cătălina Buzoianu că mi 1-a încredinţat - nu 
mâ mal pot ocupa de fleacuri. Sunt la o răscruce: ori rămân 
unde am ajuns !Şi mi-am terminat la 30 de ani cariera, ori găsesc 

drumul adevărat. Aici, calităţile de luptător nu mai folosesc . 
Steaua fiecăruia trebuie să aibă şi noroc; talentul fără noroc e 
zero. Or mie, tocmai pentru că sunt o luptătoare, mi s-au făcut 
enorm de multe nedreptăţi: după felul cum a fost recepţionat 
spectaco lu l  Dibuk şi la Festivalul "Carag iale", şi la Gala 
UNITER, am constatat că evidenţa nu se impune. La Festivalul 
"Caragiale" a fost absolut ignorat; m-aş fi aşteptat la orice, dar 
nu la asta. O recunoaştere îţi dă şi elanul să mergi mai departe: 
când, în anul I I I ,  am jucat într-un spectacol al doamnei Sanda 
Manu şi cronicarii au scris despre mine că sunt o personalitate 
"despre care se va mai auzi" ,  am considerat că mi s-a dat ceea 
ce mi se cuvenea. Or, cum şi de astă dată şi eu, şi spectacolul 
avem cronici foarte bune, ignorarea spectacolului de către juriul 
Festivalului "Caragiale" m-a făcut să mă gândesc că e Teatrul 
Evreiesc la mij loc ş i ,  deci ,  e o formă de antisemit ism, de 
marginalizare a unui  colectiv care a ieşit la lumină . La Gala 
UNITER mă aşteptam să ia premiul pentru cel mai bun spectacol 
şi-o spun pentru prima oară - m-a şocat îngrozitor că nici măcar 
n-am fost nominalizată. Dacă felul cum am făcut acest rol ar fi 
recunoscut, mie mi-ar arăta un drum. Am fost fericită când, 
acum doi ani şi anul trecut, Maia Morgenstern şi Oana Pellea au 
luat premi i ,  pentru că îmi pare bine când oameni i  talentaţi îşi 
găsesc locul. Sunt nefericită că Puric nu e la locul lui şi că alţi 
oameni foarte talentaţi pe care îi ştiu nu sunt la locul lor: 
Manuela Ciucur, Oana Ştefănescu etc. Sau, poate, au ajuns în 
faza când se mulţumesc cu locul pe care stau. Eu cred că merită 
mult mai mult. Se alege praful de nişte oameni care reprezentau 
speranţe şi chiar certitudini în timp. 

O Exagerezi. Nu s-a ales nici un fel de praf. Oamenii 
joacă, se schimbă situaţia teatrului, se schimbă modul in 
care este receptat teatrul, se schimbă fi situaţia celor 
premiaţi, fi a celor care sunt de mult certitudini. 

• Generaţia mea trăieşte, poate, mai dureros acest fenomen, 
pentru că până în '90 nu prea ne interesa recunoaşterea oficială. 
Ştiam noi între noi cât valorează fiecare. Acum, o dată cu 
apariţia atâtor premii şi a prezumţiei de obiectivitate, vanitatea 
este pusă la grea încercare. Dar când un actor străin - şi mi se 
pare firesc să ne comparăm cu ei - ia premiul Oscar sau e 
laureat la Cannes, viaţa lui se schimbă. Şi e nedrept ca premiile 
să schimbe în fiecare an viaţa aceloraşi oameni, iar celorlalţi să 
nu le vină niciodată rândul .  Vorbesc şi despre mine, dar şi 
despre Anca Sigartău, sau Teodora Mareş, sau . . .  şi lista e lungă. 
Satisfacţia celor trei minute de aplauze nu compensează cei trei 
ani de criză în care mă tot întreb dacă fac bine ceea ce fac sau 
mă înşel. Eu, personal, nu mai sper. Din fericire, am o fetiţă, pe 
Noemi, care e suficientă pentru a fi o raţiune a existenţei mele, şi 
n-am să fac nimic în detrimentul acestui copil. Nu sunt omul 
care să-şi ia cariera în piept, să caute turnee cu lumânarea, să 
lase copilul cu doica şi să ne reîntâlnim când o să aibă ea 1 B ani 
şi n-o să ştie cine sunt. Drama asta nu vreau s-o trăiesc. Sunt o 
familistă convinsă şi, dacă pot să le împac pe amândouă şi să le 
trăiesc cinstit şi curat, e perfect. În această perspectivă, faptul 
că am luat sau n-am luat premiu nu mai este atât de important. 
Dar cred că într-un anume moment al carierei un asemenea 
premiu e un prag, după care poţi să-ţi frângi gâtui pe riscul tău. 
MII doare sciziunea din teatru. La Gala UNITER, Marin Moraru şi 
Olga Tudorache evocau vremurile când teatrul cm o familie, 
ucummii se !Ştiau şi se susţineau unul pe altul. Or. acum , rlacă eu 
am ajuns să vorbesc aşa, şi vorbesc aşa pentru că mă doare, 
asta se dalurea.âi - cred eu - şi faptului cO nu toţi îşi anunţă 

apartenenţa. De altfel, nici nu înţeleg ce- i desparte. Eu n-am 
firmă, n-am altă preocupFJre, pantm el\ teatrul e singurul lucru pe 
care ştiu sâ-1 fac cu d ragoste, cu suflet. 



o Spuneai inainte ce importanţi are ca fiecare si·fi 
giseasci locul. Crezi ci locul tiu e la TES? 

• Cred foarte tare in destinul acestui teatru şi nu pot să uit 
ceea ce a insemnat el pentru mine. Şi  înseamnă, pentru că, 
afectiv, sunt foarte legată de el. Cred însă că, dacă Dlbuk era 
pus la Naţional sau la "Bulandra", ar fi avut altă soartă; dar 
tocmai de asta nu pot trăda şi să mă dau după cum bate vântul .  
Explicaţia pe care am dat-o inainte in legătură cu Festivalu l  
"Carag ia le" e o i poteză. Dacă aş fi convinsă că aşa stau 
lucrurile, că există interesul de a fi închişi intr-un ghetou, m-aş 
împăca poate mai uşor cu această durere. Dar, in ciuda a tot ce 
mi se-ntâmplă, vorba Annei Frank: "eu cred că omenirea trece 
printr-o criză, aşa, ca mine şi ca mama, dar o să treacă, nu azi, 
nu mâine, peste 1 00 de ani!, şi că, până la urmă, oamenii sunt 
BUNI!". Şi că vor fi, cândva, cinstiţi cu ei înşişi - aş adăuga eu. 
Aşa că, orice s-ar întâmpla in viitor, eu rămân legată de TES. 
M-aş duce şi mâine la orice alt teatru pentru o colaborare. Aş 
vrea ca lucrurile să-mi fie mai clare. Neimplinirile care depind de 

DRAGOS PÂSLARU: ' 

alţii se acumulează. Când eram la Institut, se punea un afiş că se 
dau probe de film cu regizorul cutare. Ne duceam târlă şi cine 
lua juca, cine nu - nu. Acum probele sunt secrete. Eu nu ştiu 
dacă pot sau nu să fac fi l m  şi p robabi l  că o să mor cu  
nedumerirea asta. Dacă o ţin aşa, o să  ajung ca  o mătuşă a 
mea, care şi acum e convinsă că orice om care-i intră în casă e 
secur ist .  Devi i  rău fără vo ia  ta.  Iar răutatea co mp l ică şi 
creativitatea, şi maternitatea. Jur că in clipa asta nu ştiu incotro 
s-o iau: să mă opresc aici, sau să merg mai departe şi să aştept 
să mă întâlnesc cu Spielberg pe stradă? Dar acum nu mai cred 
n i c i  că S pielberg există, atât s u nt de depr imată şi de  
neîncrezătoare. 

o Eu pAstrez aceastA mArturie a deprimirii, dar am 
convingerea ci, peste cinci ani, intr-un alt interviu, ai si 
spui despre anii Aftia (cum vorbeai la inceput despre 
perioada Boto,ani) ci au fost o perioadA fericiti: .. am 
jucat in Dibuk". 

MAGDALENA BOIANGIU 

"Când apar vedetele, totul e negoţ" 
• Inainte de orice întrebare, aş vrea să vă spun că în biserica 

Sf. Vasile cel Mare, preotul Paul Mărăcine a sfi nţ it icoana 
Sfântului Mucenic Filimon, care va fi patronul celor ce lucrează 
în teatru. 

O E un inceput. 
• E singurul început bun. Sau e întoarcerea spre inceputul 

cel bun. 
o Credeţi ci teatrul e un loc impur? Vi simţiţi 

ultragiat de aceastA idee sau îi recunoa,teţi mani
festArile in anumite intâmpliri din existenţa de actor? 

• Mi se pare că azi aşa este. Nu a fost întotdeauna un loc 
tulbure. "Sincopele" teatrului nu au durat. Au existat perioade in
care teatrul devenise o lucrare curată, nu spun sfântă, dar 
iradiantă de echilibru moral, de măsură, de energie spirituală. 
Trupele de teatru dădeau întotdeauna stil şi o anume intemeiere, 
soliditate unui spectacol .  Când teatrul începe să funcţioneze pe 
un alt rol decât cel de ogl indă a unei societăţ i ,  când apar 
vedetele, atunci totul devine un negoţ. Cu bani, pot cumpăra un 
artist mediocru pentru a-mi sluji, îl pot lansa. Publicul e dispus 
să consume orice, dacă e frumos ambalat. Omul zilelor noastre 
nu cultivă exerciţ iu l  raţiuni i ,  ci acţionează mecanic, urmând 
traseul sinuos, ambiguu şi uneori absurd al societăţii. 

O Teatrul nu-l poate ajuta, salvându-1 micar pentru 
scurt timp de aceastA risipire interioarA? 

• L-a şi ajutat. Să vă dau un exemplu de teatru curat. înainte 
de '89 existau spectacole--"guri de aerisire". Chiar aşa spunea 
lumea când venea de la teatru: "am tras o gură de aer". Erau 
spectacole de trupă, făcute de regizori foarte buni, cu actori 
excepţionali, fără stridenţe de vedetism. 

u Totu!ji, au existat vedete ... 
• Prin împlinirea menirii lor, a vocaţiei. Actorii mari sunt iubiţi 

de public. Când un actor tinde să ajungă vedetă, el strică o 
construcţie, erodează condiţia teatrului .  Actorul adevărat e cel 
care acceptă ca patron teatru l ,  actorul -vedetă e cel care 
acceptă c a  patron să fie cineva din afara teatrului. Într-un 
spectacol, şi rolul cel mai mic poate avea o lumină a lui. Un 
actor care joacă ceea ce 1 se oferă. care funcţionează bine in 
trurli şi nu are sen7aţia r.ă e marginali7At atentJea7ă stresul care 
însoţeşte această profesie. Tn unele montări, anumite spectacole 

şi anumiţ i  actori 
sunt î n  faţă ,  
iar  restu l  există 
mai  pu ţ i n .  S ică  
Alexandrescu,  de  
exemplu ,  a prac
ticat un astfel de 
teatru şi a distrus 
n i şte acto r i .  Î i  
chema de la  
teatre din pro 
vincie, î i  angaja şi 
u rma . .. î n c re
menirea. Nu l i  se  
mai oferea niciodată nimic. Alţi actori au  plătit pentru îndrăzneli 
po litice, cariera artistică li s-a blocat, iar în istoria teatru lu i  
numele lor  nu mai  contează. Este o ruş ine faptu l  că sunt 
consemnaţi alţ i i ,  care au greşit fundamental. Actorul-vedetă 
poate fi o mediocritate poleită de jocul unor relaţii. "Ajuns în 
faţă", se arată rutinier şi zgomotos, însă comodităţile de gândire, 
de expresie " prind" şi gustul  publ icului  se sminteşte. E un 
pericol ca lăturile să treacă drept pâine. 

Teatrul este o forţă spir i tuală care poate determina o 
schimbare in receptarea unor fapte reale .  Puterea s-a ferit 
întotdeauna de teatru. În Evul Mediu ,  actorii prea îndrăzneţi erau 
ucişi. Spectacolele mari au fost interzise in România, pentru că 
spuneau adevăruri . Acum apar multe spectacole de interes 
minor, care nu comunică decât un plictis universal şi care, din 
diverse motive, pot fi încurajate de public. 

O Care e condiţia actorului azi? Ce a determinat 
trecerea dumneavoastrA de la 11Nottara" la Odeon !ji apoi 
la 11Bulandra"? 

• "Treceri le" au fost mai mu lte.  Am fost repartizat la 
Petroşani, unde realmente am încercat din greu să facem teatru. 
Nu s-a putut. Publ icul care avea nevoie de noi se epuiza din 
seara premierei. Am ajuns apoi la Piatra-Neamţ. Aparent m-am 
rupt de acel loc, dar nu e aşa. U1n pacate nu pot spunG acelaşi 
lucru despre "Nottara". in culise se ştie că am fost dat afară din � 
motive politice. "Nullcuct", L:Cire ere� un spe�\iu extre�urdine�r, L:ree�t � 
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